
Zápis ze schůze
Akademického senátu FAV
Západočeské univerzity v Plzni
ze dne 7. 4. 2021

Zasedání se konalo online prostřednictvím aplikace ZOOM od 13:00.
Přítomno: 17 členů AS FAV ZČU v průběhu online zasedání – viz prezenční listina.
Omluveno: 1 členů AS FAV ZČU – viz prezenční listina.
Neomluveno: 0 členů AS FAV ZČU – viz prezenční listina.
Po celou dobu jednání pléna byl AS FAV ZČU usnášeníschopný.
Skrutátory byli jmenováni senátoři RNDr. Tomiczek, Ing. Havlík

Program jednání:
1. Zahájení
2. Projednání Zásad pro tvorbu rozpočtu FAV pro rok 2021
3. Různé

Jednání

1. Zahájení
Předseda AS FAV Ircing vítá přítomné a vyhlašuje hlasování o programu jednání.

Hlasování: pro –17 , proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno  17 senátorů)

Program jednání byl schválen.

2. Projednání Zásad pro tvorbu rozpočtu FAV pro rok 2021
Děkan Železný informuje o historii projednávaného dokumentu a předává slovo tajemnici
FAV Mgr. Vlčkové, která senátorům představuje jednotlivé body dokumentu a upozorňuje na
změny oproti verzi schválené pro rok 2020.

Senátor Tomiczek se dotazuje na financování přednáškových sálů v budově FAV. Tajemnice
Mgr. Vlčková a proděkanka doc. Holubová vysvětlují, že financování je řešeno tak, aby v
případě plného využití sálů byly náklady plně pokryty z výuky, která je v nich uskutečněna.
Pokud nejsou sály plně využity, je od nákladů na sály odečtena částka vybraná za výuku v
sálech a rozdíl je rozpočten na katedry podle počtu vyučovaných studentů. Nezapočítávají
se ti studenti, jejichž výuka v sálech probíhala.



Senátor Jedlička se ptá, zda jsou nastavena nějaká pravidla, podle kterých se rozhoduje v
případě, že o výuku v sálech má zájem v témže čase více kateder. Výuka v jiných
prostorách představuje pro katedry vyšší náklady a platbu za “nevyužití”. Proděkanka
Holubová upozorňuje, že problémy s rozdílnými náklady na výukové prostory jsou běžné v
rámci celé univerzity. V případě kolize rozvrhových akcí plánovaných do stejné místnosti
dosud na FAV fungovala dohoda mezi garanty. Dále dodává, že problém s výukovými sály
byl zatím spíše opačný, tj. malý zájem o jejich využití.

Prof. Lávička se dotazuje na strategii, kterou vedení FAV zaujme k situaci, kdy dotace
DKRVO je aktuálně z úrovně MŠMT k dispozici pouze ve výši 85% loňské částky a zbytek
bude MŠMT a tedy i univerzitou přidělen později. Otázka tedy je, jaká částka DKRVO bude
zahrnuta do rozpočtu FAV, který bude Akademický senát později schvalovat. Proděkanka
Holubová informuje, že AS ZČU schválil rozpočet univerzity, ve kterém je rozdělena dosud
obdržená dotace DKRVO ve výši 85% loňské částky, a později, po obdržení zbylé části
dotace, dojde k úpravám rozpočtu. Senátor Lávička se domnívá, že v rozpočtu univerzity i
fakulty by měla být zahrnuta nejen dosud přidělená část dotace, ale i její (kvalifikovaně
odhadnutá) očekávaná část, a případné nevelké rozdíly by se následně řešily rozpočtovou
úpravou. Doc. Kohout upozorňuje na skutečnost, že větší změny v rozpočtu v druhé
polovině roku mohou vést k problémům s vyčerpáním přidělených prostředků nebo s jejich
převodem do dalšího období. Děkan Železný souhlasí s tím, aby v materiálech týkajících se
rozpočtu FAV, které budou předloženy na následující zasedání AS FAV, byly zahrnuty a
rozlišeny jak dosud obdržené finanční zdroje tak i zdroje očekávané, tj. i zbytek dotace
DKRVO.

V průběhu diskuze (13:56) odchází doc. Straka.

Protože nejsou další dotazy ani připomínky, nechává předseda senátu hlasovat o usnesení.

Akademický senát FAV ZČU v Plzni schvaluje Zásady pro tvorbu rozpočtu FAV pro rok
2021, které vycházejí ze směrnice č. 37R/2017 Metodika rozpočtu a směrnice č.
37R/2020 Rozpočtová pravidla pro rok 2021.

Hlasování: pro –16, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno  16 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

Děkan Železný děkuje za schválení dokumentu a za podnětnou diskuzi.

3. Různé
Předseda AS ZČU RNDr. Tomiczek informuje o dění v AS ZČU:

● byl schválen rozpočet ZČU, diskuse nad rozdělením DKRVO
● byl schválen volební a jednací řád AS FEL
● byli schváleni delegáti za ZČU do Rady vysokých škol
● probíhá informační kampaň k tématu COVID-19: práce krizového štábu, distanční

výuka, ...



● proběhla diskuze k metodice rozpočtu; přijato usnesení, aby tým doc. Krechovské z
FEK pokračoval v práci na nové metodice; výzva na vedení ZČU, aby dodalo
potřebné podklady pro práci na metodice

● v týdnu 3.-7. 5. 2021 budou vyhlášeny volby do AS ZČU, které proběhnou
elektronicky; volební komise oznámí v nejbližších dnech konkrétní termín voleb

Senátor Havlík se ptá, zda vzhledem k právním nejasnostem budou nadcházející volby do
AS ZČU považovány za “nové” nebo “opakované”. RNDr. Tomiczek odpovídá, že řádné
volby mohou být vyhlášeny pouze v měsíci listopadu, proto nadcházející volby jsou brány
jako “opakované”. Je možné podávat nové návrhy kandidátů do AS ZČU, lhůty pro podání
návrhů budou zveřejněny do konce týdne na webu ZČU.

Doc. Ircing informuje senátory, že další jednání AS FAV se uskuteční 5. 5. 2021, tedy o
týden dříve než bylo původně plánováno.

Jednání bylo ukončeno v 14:15.

Pavel Ircing
Předseda AS FAV

Zapsal 7. 4. 2021
Vladimír Lukeš



Přehled trvajících usnesení AS FAV
(Jednotlivá usnesení jsou oddělena vodorovnou linkou)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Žádné
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Přehled usnesení a závěrů přijatých na jednání AS FAV ZČU v
Plzni dne 7. 4. 2021
(Jednotlivá usnesení jsou oddělena vodorovnou linkou)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát FAV ZČU v Plzni schvaluje Zásady pro tvorbu rozpočtu FAV pro rok
2021, které vycházejí ze směrnice č. 37R/2017 Metodika rozpočtu a směrnice č.
37R/2020 Rozpočtová pravidla pro rok 2021.
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Akademický senát FAV, 7. 4. 2021

Prezenční listina

AKADEMICKÁ ČÁST

Jméno Pracoviště Podpis

1 doc. Ing. Miroslav Byrtus, Ph.D. KME přítomen

2 doc. Ing. Jiří Čapek, Ph.D. KFY přítomen

3 Ing. Kamil Ekštein, Ph.D. KIV přítomen

4 doc. Ing. Pavel Ircing, Ph.D. KKY přítomen

5 Ing. Karel Jedlička, Ph.D. KGM přítomen

6 doc. Ing. Josef Kohout, Ph.D. KIV přítomen

7 doc. Ing. Pavel Král, Ph.D. KIV omluven

8 prof. RNDr. Miroslav Lávička, Ph.D. KMA přítomen

9 Ing. Vladimír Lukeš, Ph.D. KME přítomen

10 doc. Ing. Ondřej Straka, Ph.D. KKY přítomen

11 RNDr. Petr Tomiczek, CSc. KMA přítomen

12 RNDr. Světlana Tomiczková, Ph.D. KMA přítomna

STUDENTSKÁ ČÁST

1 Ing. Tomáš Ausberger přítomen

2 Ing. Jindřich Havlík přítomen

3 Jan Koloros přítomen

4 Ing. Jiří Martínek přítomen

5 Ing. František Pártl přítomen

6 Bc. Jindřiška Reismüllerová přítomna



Akademický senát FAV, 7. 4. 2021

Prezenční listina

HOSTÉ

Jméno Funkce nebo pracoviště Podpis

doc. Ing. Pavel Baroch, Ph.D. Děkanát FAV

doc. Ing. Gabriela Holubová, Ph.D. Děkanát FAV přítomna

prof. Ing. Pavel Novák, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

doc. Ing. Libor Váša, Ph.D. Děkanát FAV

Mgr. Alena Vlčková Děkanát FAV přítomna

doc. Ing. Miloš Železný, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

doc. Dr. Ing. Vlasta Radová emeritní děkanka přítomna

Ing. Václav Vais, Ph.D. emeritní tajemník přítomen


